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ممی زاده: توجه 
زیادی به بازی مس 
و سپاهان نداشتیم

مهدی ممی زاده وینگر تیم فوتبال 
صنعت نفت آبادان درباره پیروزی 
تیمش مقابل گل گهر در هفته آخر 
لیگ برتر که با گلزنی او همراه بود 
این طــور می گوید: »می دانســتیم 
بازی ســختی داریــم و فکر می کنم 
ایــن مســابقه بــرای هــر دو تیــم 
ســنگین بــود. مــا بــه چیــزی جــز 
گرفتــن امتیــاز فکــر نمی کردیــم 
و در نهایــت ســه امتیــازی مهــم از 
ایــن بــازی گرفتیــم تا در لیــگ برتر 
بمانیم. توجــه زیــادی بــه بــازی 
مــس و ســپاهان نداشــتیم و مهم 
ایــن بود کــه وظیفه خودمــان را به 
بهتریــن شــکل انجــام دهیــم کــه 
خدا را شــکر بــازی را بردیم. خدا را 
شــکر می کنم که ایــن گل را زدم تا 
دل هواداران صنعت نفت و مردم 
آبــادان را خوشــحال کنــم. مــن روز 
جمعــه را هرگــز فرامــوش نخواهم 
کرد و تنها دلیل خوشــحالی ام این 
اســت که مــردم آبادان خوشــحال 
هســتند. آنهــا بــا صنعــت نفــت 
یــت  زندگــی می کننــد و در نها
احساس خوبی دارم که توانستیم 
در لیــگ برتــر بمانیــم.« او دربــاره 
تأثیر حضور عبدالله ویسی در این 
تیــم می گویــد: »کاری کــه ویســی 
کــرد فوق العــاده بــود و او از همــان 
روز اول به ماندن تیم در لیگ برتر 
ایمان و اعتقاد داشــت. از زحمات 
ویســی تشــکر می کنــم، او نقــش 
مهمــی در مانــدن صنعت نفت در 

لیــگ برتر داشــت.«

استعفای 
دسته جمعی هیأت 

مدیره نفت آبادان
ســخنگوی هیــأت مدیره باشــگاه 
فرهنگــی ورزشــی صنعــت نفــت 
ز اســتعفای اعضــای  بــادان ا آ
هیــأت مدیــره ایــن باشــگاه خبــر 
داد. روح اللــه محمــدی می گویــد: 
»پــس از پیگیــری و تصمیم برخی 
بــادان در  ینــدگان مــردم آ نما
مجلــس شــورای اســامی مبنــی 
بــر بومــی کــردن هیــأت مدیــره 
باشــگاه صنعــت نفــت، تمامــی 
اعضــای اصلی هیأت مدیره فعلی 
باشــگاه بــه احتــرام مــردم آبــادان 
و در راســتای اســتفاده بهینــه از 
زمــان باقیمانده تــا فصل جدید از 
ســمت خود اســتعفا دادند. قطعاً 
بــا توجــه بــه شــخصیت حقوقــی 
افــرادی کــه پیگیــر ایــن موضــوع 
بوده انــد برنامه ریــزی لازم جهــت 
اختصاص بودجه، تمدید و انعقاد 
قــرارداد بــا کادرفنــی و بازیکنــان، 
پیگیــری حــل مشــکات موجــود 
ورزشــگاه تختــی، انعقــاد قــرارداد 
البســه و ... انجــام شــده اســت 
و مســئولان مربوطــه اگــر واقعــاً 
فکــر و برنامــه ای ندارند امــروز که 
ســی ام اردیبهشــت هســت و تازه 
دو روز بــوده کــه لیــگ بیســت و 
دوم اتمــام یافتــه بدانند که عاوه 
بــر انتخــاب اعضای جدیــد هیأت 
مدیــره بایــد ایــن اقدامــات را در 
رأس برنامه هــای خودشــان قــرار 
دهند تا مشکلی از این بابت برای 
حضــور قدرتمنــد در فصــل آینــده 
پیــش نیایــد.« او مدعی اســت که 
دریافتــی نداشــته اند: »مــا شــاید 
تنهــا اعضای هیــأت مدیره در بین 
تیم هــای لیــگ برتــری بودیــم کــه 
از بابــت فعالیت هایــی کــه انجــام 
می دادیم ریالی دریافتی یا عایدی 
نداشــتیم و هیــچ حــب و تــاش 
خــارج از عرفــی هــم بــرای مانــدن 
در ایــن پســت و منصــب نداریم و 
این کرســی را دودستی به مدیران 

بعــدی  تقدیــم می کنیــم.«

ویسی، بچه ها 
را از خواب و 

فکرهای اشتباه 
بیدار و رفاقت را 

در تیم بیشتر کرد. 
خودش مثل پدر 

و برادر بزرگتر کنار 
تیم بود و حاضر 
بود ماشینش را 

برای بازیکنان 
بفروشد. یک روز 

آمد و گفت هر کسی 
پول نیاز دارد حاضر 

است ماشینش را 
بفروشد. حتی جان 
بچه هایش را قسم 

خورد. فقط هم از تیم 
می خواست تلاش 

کنیم تا تیم بماند و 
سهمیه خوزستان 

حفظ شود

سمیرا شیرمردی
روزنامه نگار

صنعت نفت آبادان فصل 
پر فراز و نشیبی را پشت 
سر گذاشت و تغییرات 

زیادی داشت که شرایط 
تیم را به خطر انداخته 

بود اما در نهایت به شکل 
معجزه آسایی در لیگ 

برتر ماند.
خدا را شــکر کــه در لیگ 
برتر ماندیم. همان طور 
تیــم  نیــد  کــه می دا
مشــکات زیــادی 
بــه لحــاظ مــادی و 
امکاناتی داشــت 
اول فصــل چنــد 
مربــی آوردند و 

حتــی هیأت مدیــره و مدیرعامل 
شــدند.  عــوض  ر  بــا  ۲ هــم 
همــه تــاش کردنــد امــا خیلــی 
مشــکات پیــش آمــد. بــا وجــود 
ایــن هواداران همیشــه پشــت مان 
بودنــد کــه تیــم را نجــات بدهیــم. در 
نهایــت آقــای ویســی آمــد و تیــم را بــه 
لحــاظ روحــی و انگیزشــی، بــالا آورد. 
چــون حاجــی )ویســی( نســبت به تیم 
شــناخت خوبــی داشــت تیــم را در 

مســیر آســفالت آورد.
صنعت نفت کار را با رضا پرکاس 
شروع کرد اما با توجه به تجربه 
کم ایشان، شرایط خوب پیش 
نرفت. بعد از آن فیروز کریمی 

هدایت تیم را به عهده گرفت که 
گفته می شد ذهن ایشان بیشتر 
درگیر آکادمی اش در ترکیه بود. 
سپس نوبت به ادسون تاوارس 

برزیلی رسید. خیلی ها انتظار 
داشتند تیم با تاوارس نتیجه 
بگیرد اما این طور نشد. چرا؟

تــاوارس مــرد خیلــی مهربانــی بــود که 
به خاطر این خصلتش نمی توانســت 
تیــم را مدیریــت کنــد. آنقــدر مهربــان 
بــود کــه دوســت نداشــت دل کســی 
را بشــکند. در آن زمــان، تیــم هــم 

مشــکات مالــی زیــادی داشــت کــه 
نتیجــه نگرفتیــم و تــاوارس هــم رفــت 
تــا آقــای ویســی آمــد. ویســی هــم آمد 
بــا ما حســاب و کتــاب کرد کــه متوجه 
شــدیم مســیر اشــتباه اســت و هم به 
لحــاظ فنــی و هــم روانشناســی خیلــی 
روی تیــم کار کــرد کــه موفق هم شــد.
یعنی زمانی که آقای ویسی آمد، 
مشکلات مالی حل شد که تیم 

نتیجه گرفت؟
نــه، مشــکات مالــی همچنــان بــود 
امــا جــوری روی تیــم به لحــاظ روحی و 
روانی و البته فنی کار کرد که دیگر دل 
بــه مســائل مالی نبســتیم و همه چیز 
را کنار گذاشــتیم تا به تیم برســیم. به 
مــا گوشــزد کــرد که کجــا هســتیم. در 
صنعت نفــت آبــادان کــه تیــم قدیمی 
و ریشــه داری است و هواداران پرشور 
و خوبــی دارد. در واقــع مــا را بیدار کرد 
که خدا را شــکر نتیجــه اش را گرفتیم.

ظاهراً برایتان یک لیگ ۸ 
هفته ای در نظر گرفت و گفت 
باید در این مسابقات قهرمان 

شویم...
یــک لیــگ ۹ تیمــی کــه نام یک ســری 
تیم هــا در آن نبــود. روز دوم یــا ســوم 
بــود که جــدول را جلوی ما گذاشــت و 
گفــت مــا در ایــن لیــگ بــازی می کنیم 
و در آن تیم هایــی مثــل اســتقال، 
ســپاهان، تراکتــور و... بــود و مــا بایــد 
در این لیگ حداقل ســوم می شــدیم. 
البتــه اگــر چهــارم هــم می شــدیم در 
جــدول می ماندیــم. در پایان هم فکر 
می کنــم در ایــن جدول ســوم شــدیم.

در این ۸ هفته فقط یک باخت 
داشتید که آن هم مقابل 

سپاهان بود و نسبت به داوری 
اعتراض داشتید.

بلــه، تــوپ تــوی گل نبــود امــا داور 
گل حســاب کــرد وگرنــه آن بــازی هــم 

مســاوی تمــام می شــد.
اما در مقابل استقلال آنقدر 

خوب بازی کردید که باورکردنی 
نبود. یک تیم باانگیزه و شاداب 

که انگار مدعی قهرمانی است، نه 
کاندیدای سقوط...

در تیم ما، کاً بازیکنان خیلی خوب و 
باتجربه ای حضور داشــتند که ســابقه 
قهرمانــی در لیــگ برتــر و حتــی حضور 
در لیــگ قهرمانــان آســیا هــم دارنــد. 
همان طــور کــه قبــاً گفتــم ویســی، 
بچه هــا را از خــواب و فکرهای اشــتباه 
بیــدار و رفاقــت را در تیــم بیشــتر کرد. 
خــودش مثل پــدر و بــرادر بزرگتر کنار 
تیــم بــود و حاضــر بــود ماشــینش را 
بــرای بازیکنان بفروشــد. یــک روز آمد 
و گفت هر کســی پول نیاز دارد حاضر 
اســت ماشــینش را بفروشــد. حتــی 
جــان بچه هایــش را قســم خورد. فقط 
هــم از تیــم می خواســت تــاش کنیم 
تــا تیــم بمانــد و ســهمیه خوزســتان 

حفــظ شــود.
شاید به خاطر همین بومی 

بودن هم توانست موفق باشد 
چون درک بالایی از شرایط 

صنعت نفت و مردم آبادان دارد.

بلــه، البته هر کســی هدایــت این تیم 
را در آن شــرایط قبــول نمی کــرد. ۸ 
هفتــه بــه پایان مســابقات مانــده بود 
و ۸ امتیاز با تیم بالاتر فاصله داشت. 
بــرای همین کســی نمی آمد ســرمربی 
تیم شــود اما ویســی با روحیه و انگیزه 
بــالا آمــد و بــه لحــاظ روحــی روی تیــم 

خیلــی کار کرد.
بعد از اینکه تیم خوب نتیجه 
گرفت ظاهراً حمایت ها هم 

بیشتر شد.
بلــه، حمایــت شــدیم. ویســی بــه مــا 
گفــت شــما بایــد کاری کنیــد کــه همه 
بیاینــد ســمت مــا. هــر چــه نتیجــه 
گرفتیــم مســئولان بیشــتری آمدنــد و 
حمایــت کردنــد. قبــاً فقــط خودمــان 
بودیــم، هیــأت مدیــره، مدیرعامــل و 
هــواداران امــا بعــد کــه امیدواری هــا 
بیشــتر شــد آقــای زارع از منطقــه آزاد 
آمدنــد و حمایــت کردنــد. مــادی هــم 
کمــک کــرد و پــاداش هــم گذاشــت. 
بــرای فصــل بعد هــم قول  هایی دادند 
کــه رختکــن و چمــن را درســت کننــد. 
خــدا را شــکر ایشــان جــزو مســئولان 

خوش قــول هســتند.
قرار است فصل بعد هم در 

صنعت نفت بمانی؟
قــرارداد نــدارم و بازیکــن آزاد هســتم 
اما چه کســی دوســت ندارد در آبادان 
بــازی کنــد؟ بازیکنــان بــزرگ و حتــی 
آن هایی که در استقال و پرسپولیس 
هســتند هم دل شــان بــا صنعت نفت 
اســت و دوســت دارند در آبادان بازی 
کننــد. مــن هنــوز وویس )صــدا( آنها را 
دارم که به من می گفتند حیف اســت 
تیــم بیفتد و تــاش کنید صنعت نفت 
در لیــگ برتــر بمانــد چــون ایــن تیم را 

همــه دوســت دارند.
جالب اینکه در بازی آخر هم به 

لحاظ جدولی شرایط به سود 
مس کرمان بود اما انگار چون 
دل همه با صنعت نفت بود و 

دوست داشتند این تیم بماند، 
ماندید.

در جلســه روز بــازی آقــای ویســی آمد 
و گفــت بــازی مــس کرمان و ســپاهان 
دیــروز بــا نتیجه یک بر یک تمام شــد. 
دیگر در مورد این بازی ســؤال نکنید. 
الان همه چیز دســت خودمان اســت 
و بایــد ۹۵ دقیقــه بازی کنیــم و ببریم. 
زندگــی دســت خودمــان اســت. بایــد 
تمرکــز داشــته باشــیم و باهوش عمل 
کنیــد. عجله هم نکنیــد. در پایان هم 
همــان چیــزی کــه آقــای ویســی گفت 
در آمــد. البتــه مــا وقتــی می دیدیــم 
ورزشــگاه رفــت روی هــوا، متوجــه 
شــدیم مــس گل خورد امــا هیچ وقت 
هیچ بازیکنی نیامد کنار خط و بپرسد 
بازی مس و سپاهان چند چند است.

به نظر می رسید نبود طالب 
ریکانی استرس ایجاد کند اما 
ظاهراً باعث بالا رفتن انگیزه 

تیم شد.
بلــه، مــن خودم شــخصاً وقتــی طالب 
در بــازی بــا ذوب آهــن اخــراج شــد، 
بــه همــه بازیکنــان کــه ممــی زاده، 

بیت ســعید و فردیــن یوســفی هــم 
شــاهد هســتند، گفتــم مــا الان ۲۰ 
نفــر هســتیم و بایــد بــه خاطــر طالــب 
بدویــم و بــازی را دربیاوریــم. ۱۰ نفــره 
پــرس کردیــم و موقعیت هــای زیــادی 
بــه دســت آوردیــم. حتــی تک بــه تک 
هم شــدیم اما موقعیت ها خراب شد 
و کار به هفته آخر کشید. در حالی که 

می توانســتیم ببریــم.
حضورش کنار تیم در سیرجان 

هم کمک زیادی به لحاظ روحی 
به تیم کرد.

دقیقــاً. حضورش خیلی به تیم انگیزه 
می دهــد. همــه از تــه قلب دوســتش 
دارنــد. چــون خیلی خاکــی و بامعرفت 
اســت. برای همه تیم مــرام و معرفت 
گذاشــته. طالب به جــز اینکه کاپیتان 

اســت، بزرگتر تیم هم هســت.
هواداران هم بعد از آن اتفاق 

خیلی حمایتش کردند.
طالــب بــه خاطر همیــن هــواداران در 

آبــادان مانده.
بحث استعفای دسته جمعی 

هیأت مدیره باشگاه صنعت نفت 
آبادان، آن هم در این موقعیت 

چطور است؟ به نظر شما درست 
است که همه اعضای هیأت 
مدیره باشگاه، بومی باشند؟

بحــث بومــی و غیربومــی نیســت. 
صنعت نفــت هــم ارث پــدری کســی 
نیســت و مــال مــردم آبــادان اســت. 
چــه بومــی و چــه غیربومــی، هــر 
کســی می آیــد بایــد از اول تکلیــف را 
مشــخص کنــد کــه تیــم بــه ایــن روز 
نیفتــد. بودجــه و امکانــات بایــد از 
همان ابتدا مشــخص باشــد و هر چه 
کــه یــک تیــم لیــگ برتــری نیــاز دارد، 
مهیــا کنند تــا مدیرعامل و ســرمربی، 
بازیکنــان مــورد نیــاز را بگیرنــد. الان 
بازیکــن داریــم که از شهرســتان آمده 
و در خوابــگاه زندگــی می کنــد امــا بــه 
او پــول نمی دهنــد. ایــن بازیکــن بــا 
چــه انگیــزه ای بایــد بــازی کنــد؟ چــه 
یــک میلیــون و چــه صــد میلیــارد، 
بازیکــن روی آن پــول برنامه ریــزی 
می کنــد. پــس نبایــد او را ناامیــد کرد. 
ما خانه هایمان نزدیک اســت و نهایتاً 
پیــش پــدر و مادرهایمــان می رویــم 
امــا آنهــا حتی پــول پرواز نداشــتند که 
برونــد پیــش خانواده هایشــان. بایــد 
بــه ایــن مســائل رســیدگی شــود تــا 
بازیکن دغدغه نداشته باشد و مربی 
هــر وقــت لازم بــود گــوش بازیکــن را 
بکشــد. نه اینکه بازیکن بگوید فکرم 

درگیــر اســت.
و کار به اینجا نکشد که تا روز آخر 
استرس ماندن و نیفتادن داشته 

باشید...
۸ ســال اســت کــه شــرایط بــه همیــن 
صــورت پیــش رفــت. صنعت نفــت 
بایــد بــرای قهرمانی و آســیا بجنگد، نه 
بــرای مانــدن در لیگ برتــر. با ۷۰ و ۱۰۰ 
میلیارد نمی شــود. مــا بازیکن خارجی 
داشــتیم کــه به خاطر نبــود پول رفت. 
بقیــه هــم تمرکــز نداشــتند. چــرا بایــد 

کار بــه اینجا برســد.

صنعت نفت ارث پدری کسی نیست

خالدی: ویسی جاده را آسفالت کرد
باید برای قهرمانی بجنگیم، نه ماندن در لیگ برتر

مهدی تارتار

شکایت از ساکت الهامی

ساکت الهامی سرمربی هوادار مطالبی را در جمع خبرنگاران مطرح کرد که مهدی 
تارتار به او بدهکار و مدعی شد:» اگر تارتار ناراحت نمی شود، باید بگویم او از سال 
۱۳۸۱ که دلار ۱۲۰ تک تومان بود، دو میلیون تومان به من بدهکار اســت. زشــت 
اســت به کلانتری برویم.« این توهین ها ســبب شــد تا تارتار با تکذیب حرف های 
الهامی تصمیم جدی برای شــکایت از وی داشــته باشــد. به همین دلیل سرمربی 

ذوبی ها دیروز شکایت خود را به صورت رسمی در اختیار فدراسیون قرار داد.

هانسل زاپاتا

در آستانه جدایی از آلومینیوم

ظاهراً هانسل زاپاتا بازیکن تیم آلومینیوم تصمیم دارد فوتبالش را در خارج از 
ایران ادامه دهد. شاید یکی از دلایل او برای ترک آلومینیوم، پیشنهاد چند تیم 
عربــی در حاشــیه خلیــج فــارس به زاپاتا باشــد. زاپاتــا در گفت و گو بــا ایرنا عنوان 
کــرده بــود کــه به خاطر خانــواده اش نمی توانــد در ایران بماند. در قــرارداد زاپاتا 
ذکر شده است که اگر تیمی به دنبال جذب وی باشد و این بازیکن هم موافقت 
خود را با این انتقال اعلام کند، قرارداد زاپاتا با آلومینیوم می تواند فســخ شــود.

محمدرضا اخباری

خمس او را می خواهد

بــا اتمــام مســابقات لیــگ برتــر، چنــد بازیکــن تراکتــور قراردادشــان بــا این 
باشــگاه بــه اتمــام رســید که یکــی از آنهــا محمدرضا اخباری اســت. با توجه 
بــه اتمــام قــرارداد دروازه بــان تراکتــور، پاکــو خمس ســرمربی اســپانیایی از 
مدیــران باشــگاه خواســته اســت تــا قــرارداد ایــن بازیکــن را تمدیــد کننــد و 
اخبــاری اگــر از لحــاظ مالــی بــا تراکتور بــه توافق برســد، فوتبالــش را در این 

تیــم ادامــه خواهــد داد.

صنعت نفــت آبــادان کــه ایــن فصــل شــرایط ســختی را تجربــه کرد، در نهایت با ســرمربیگری عبدالله ویســی توانســت کار بزرگی انجام دهــد و در لیگ برتر بمانــد. امید خالدی 
مدافــع باتجربــه زردپوشــان آبادانــی کــه روزهــای پراسترســی را در ایــن تیــم تجربــه کــرد، در مــورد ایــن فصــل پر فراز و نشــیب، اتفاقــات آن و مانــدن صنعت نفــت در لیگ برتر 

صحبت هــای جالبــی دارد
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